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PROTOKÓŁ Nr XXX/2022 

z obrad Sesji Rady Gminy Puńsk, które odbyły się 29 listopada 2022 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy Puńsk. 
 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1000. 

 W obradach udział wzięło 14 radnych. Nieobecny: Waźnialis Józef. Poza tym 

w obradach udział wzięli sołtysi i zaproszeni goście. (Lista obecności w załączeniu)  

Protokółowała Alicja Moluszys. 

Sesję prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Puńsk – Pani Helena Wojlanis.  

 

 Jako pierwsza głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Puńsk – pani Helena Wojlanis: 

„otwieram XXX obrady Sesji Rady Gminy Puńsk i stwierdzam prawomocność obrad, gdyż na 

stan 15 radnych w obradach udział bierze 14 radnych”.  

 

Przewodnicząca powitała przybyłych na dzisiejszą sesję.  

Następnie odczytała projekt porządku obrad i poddała go pod głosowanie. 

„Za” porządkiem obrad głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

 

Przyjęto następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał Rady Gminy i działalności międzysesyjnej. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w budżecie gminy na 2022 rok, 

2) przyjęcia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2023, ogłoszonej w Komunikacie 

Prezesa GUS, 

3) przyjęcia ceny 1 m3 drewna ustalonej przez Prezesa GUS do naliczenia podatku 

leśnego, 

4) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,  

5) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

6) w sprawie opłaty od posiadania psów; 

7) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik; 

8) ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców; 

9) przystąpienia Gminy Puńsk do Europejskiego Ugrupowania Współpracy 

Terytorialnej, przyjęcia Statutu i Konwencji. 

7. Przedstawienie informacji z dokonanej przez Urząd Skarbowy w Suwałkach analizy 

oświadczeń majątkowych radnych Rady Gminy Puńsk, pracowników Urzędu Gminy 

wydających decyzje administracyjne w imieniu Wójta oraz kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy. 

8. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad.   
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Ad. pkt. 3   

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że protokół z XXIX sesji Rady Gminy Puńsk z dnia 

27 października 2022 r. był dostępny w Urzędzie Gminy Puńsk, tak więc wszyscy 

zainteresowani mogli się z nim zapoznać i ewentualnie nanieść poprawki. Mając na względzie 

powyższe zapytała radnych, czy wnoszą uwagi do ww. protokołu. 

Protokół z ostatniej XXIX Sesji Rady Gminy przyjęto bez odczytywania i bez wniesionych 

uwag. 

„Za” przyjęciem głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Protokół z obrad XXIX sesji został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 4   

Interpelacje radnych. 

Radni nie zgłosili interpelacji. 

 

 

Ad. pkt. 5 

 Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał Rady Gminy i działalności międzysesyjnej. 

Pan Witold Liszkowski - Wójt Gminy Puńsk przedstawił informację z realizacji uchwał 

podjętych na XXIX Sesji Rady Gminy w dniu 27 października 2022 roku, jak też informację 

z działalności międzysesyjnej. 

Realizacja uchwał podjętych na XXIX Sesji Rady Gminy w dniu 27 października 2022 roku 

dotyczącej: 

1. Nr XXIX/198/2022 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Puńsk na 

lata 2022 – 2034 – uchwała zrealizowana; 

2. Nr XXIX/199/2022 w sprawie zmian w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok – 

uchwała zrealizowana; 

3. Nr XXIX/200/2022 w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Puńsk – uchwała realizowana. 

 

Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej: 

⎯  Pochwalił się, że Gmina Puńsk zajęła II miejsce w kategorii gmin między 3000 a 4500 

mieszkańców wśród gmin w województwie podlaskim w rankingu organizowanym przez 

Fundację Rozwoju Demokracji Lokalnej i Urząd Statystyczny; 

⎯ Pomoc dla Ukrainy: wysłaliśmy 5 agregatów prądotwórczych, przewody, 6 urządzeń 

elektrycznych do ogrzewania pomieszczeń, lampy naftowe, lampy na akumulatory, 4 

agregaty kupiliśmy a jeden z mieszkańców podarował swój agregat. Otrzymaliśmy 

tabliczkę z podziękowaniami od Ukraińców; 

⎯ Po konsultacjach przygotowany projekt strategii z diagnozą; 

⎯ Na następny rok wprowadzamy ograniczenia wyjazdów autobusami szkolnymi w ramach 

oszczędności; 

⎯ Nie zdążyliśmy zakończyć zwirowania; 

⎯ Prace w parku trwają, Jest już otwarty plac zabaw dla dzieci; 

⎯ Ślisko na drogach. Jesteśmy przygotowani; 

⎯ Po konsultacjach społecznych w sprawie budowy sklepu wielkopowierzchniowego 

w Puńsku większość opowiedziała się „za”. Trzeba będzie zmieniać miesjcowy plan 

zagospodarowania przestrzennego; 
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⎯ 7 grudnia odbędzie się spotkanie w DKL w Puńsku w sprawie Rail Baltici; 

⎯ Węgiel: podpisujemy umowę z firmą Transbud, która będzie sprowadzać węgiel 

z Białegostoku do Sejn i tam będą sprzedawać dla naszych mieszkańców. Osoby, które 

zgłaszały chęć zakupu tego węgla proszone są o złożenie wniosku. 

Jolanta Łatwis uzupełniła informacje dotyczące zakupu węgla po preferencyjnych cenach 

od gminy. 

⎯ Dodatek węglowy, pelletowy, drzewny – do wypłacenia zostało 80 wniosków. Prawie 

800 już zrealizowanych; 

⎯ Energia elektryczna – oświadczenia do zakładu energetycznego muszą złożyć osoby 

uprawnione do niższej ceny energii elektrycznej do 3 MWh w terminie do czerwca 

2023 r.;  

⎯ Dodatki elektryczne od 1 grudnia dla osób, które ogrzewają domy energią elektryczną; 

⎯ Gmina nie ma jeszcze podpisanej umowy na energię elektryczną. Wysłaliśmy 

oświadczenia dot. instytucji wrażliwych. 

 

 

Ad. pkt. 6 

Podjęcie uchwał:  

 

- zmian w budżecie gminy na 2022 rok 

 Skarbnik Gminy Pani Danuta Szymczyk przedstawiła zmiany w budżecie gminy 

na 2022 rok. 

 Przewodnicząca Rady pani Helena Wojlanis odczytała projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2022 rok. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

„Za” przyjęciem głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” i „wstrzymujących się” nie było.  

 Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok została podjęta. 

Uchwała Nr XXX/201/2022 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok - w załączeniu. 

 

 

- przyjęcia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia 

podatku rolnego na rok podatkowy 2023, ogłoszonej w Komunikacie Prezesa GUS, 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała wniosek Wójta Gminy dotyczący pozostawienia 

ceny żyta wg wielkości podanej w komunikacie Prezesa GUS.  

Wniosek w załączeniu.  

Uwag do projektu wniosku nie wniesiono. 

„Za” przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Wniosek został przyjęty. 

 

 

- przyjęcia ceny 1 m3 drewna ustalonej przez Prezesa GUS do naliczenia podatku leśnego, 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała wniosek Wójta Gminy dotyczący przyjęcia na 

rok podatkowy 2023 cenę 1 m3 drewna w wysokości 323,18 zł za 1 m3 zgodnie z ogłoszoną 

stawką w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2022 r. 

w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej 

przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2022 r.  

Wniosek w załączeniu.  

Uwag do projektu wniosku nie wniesiono. 
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„Za” przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Wniosek został przyjęty. 

 

 

Pani Jolanta Makowska-Sokołowska, inspektor ds. podatków, poinformowała, iż na 

wspólnych posiedzeniach wszystkich Komisji Rady Gminy, które odbyło się 27.10.2022 r., 

omówiono stawki podatków i opłat na rok 2023. Zwaloryzowano stawki podatku za 

nieruchomości. W sprawie podatku od środków transportowych proponuje się nie przyjmować 

nowej uchwały i pozostawić obowiązującą uchwałę z 2019 roku. Postanowiono, również nie 

zmieniać stawki opłaty od posiadania psa. 

Wójt gminy uzupełnił informacje. 

 

 

- określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

„Za” przyjęciem głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/202/2022 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – 

w załączeniu. 

 

 

- określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała odrzucić przygotowany projekt uchwały 

w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych i przegłosować dalsze 

obowiązywanie uchwały z 2019 roku. W tej sprawie nadal obowiązywałaby uchwała Nr 

VII/61/2019 z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych.  

Radni przegłosowali tą propozycję. 

 „Za” głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

 

 

- w sprawie opłaty od posiadania psów; 

Przewodnicząca poinformowała, iż zaproponowano pozostawić obowiązującą stawkę 

opłaty od posiadania psów i nie podejmować nowej uchwały.  

W tej sprawie nadal obowiązywałaby uchwała Nr VII/62/2019 z dnia 29 listopada 2019 r. 

w sprawie opłaty od posiadania psów.  

 

 

- w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik; 

Wójt poinformował, że jesteśmy po przetargu na odbiór śmieci. Wygrała firma MPO z 

Białegostoku. Oferta droższa od obowiązującej ok. 16,7 %, więc i my proponujemy o taki 

procent podwyższyć opłaty. Zbieramy dobre niepotrzebne rzeczy i przekazujemy dla 

potrzebujących, zbieramy makulaturę – żeby ograniczyć wydatki na odbiór odpadów. 

Jolanta Łatwis inspektor ds. odpadów, uzupełniła informację Wójta. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty 

i ustalenia stawki opłaty za pojemnik. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

„Za” przyjęciem głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/203/2022 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik 

– w załączeniu. 

 

 

- ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców; 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki 

za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

„Za” przyjęciem głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Uchwała w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/204/2022 w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów 

oraz rodziców – w załączeniu. 

 

 

- przystąpienia Gminy Puńsk do Europejskiego Ugrupowania Współpracy Terytorialnej, 

przyjęcia Statutu i Konwencji; 

Wójt Gminy wyjaśnił, że powstanie takiej grupy i członkostwo w niej ułatwią 

pozyskiwanie funduszy unijnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Puńsk do Europejskiego Ugrupowania Współpracy Terytorialnej, przyjęcia Statutu i Konwencji. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

„Za” przyjęciem głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Puńsk do Europejskiego Ugrupowania Współpracy 

Terytorialnej, przyjęcia Statutu i Konwencji została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/205/2022 w sprawie przystąpienia Gminy Puńsk do Europejskiego 

Ugrupowania Współpracy Terytorialnej, przyjęcia Statutu i Konwencji – w załączeniu. 

 

 

Ad. pkt. 7 

Przedstawienie informacji z dokonanej przez Urząd Skarbowy w Suwałkach analizy oświadczeń 

majątkowych radnych Rady Gminy Puńsk, pracowników Urzędu Gminy wydających decyzje 

administracyjne w imieniu Wójta oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

Informację przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy. 

Informacje z analizy Przewodniczącego Rady Gminy, Wójta oraz Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Suwałkach w załączeniu. 
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Ad. pkt. 8 

Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

Radni nie zgłosili interpelacji. 

 

 

Ad. pkt. 9 

Wolne wnioski i informacje. 

 

Antoni Baudzis Wicestarosta Sejneński – opowiedział o inwestycjach Starostwa w bieżącym 

i przyszłym roku. Poruszył kwestie problemów rolników ze sprzedażą krów w ciągu 7 dni po 

wycieleniu.  

 

Wójt podziękował dla Stowarzyszenia Aktywna Ziemia Smolańska za zorganizowanie Dnia 

Historycznego. 

 

Sołtysi wsi Buraki i Kompocie podziękowali dla Wójta za wykonanie drogi asfaltowej. 

 

 

 

Ad. pkt. 10 

Zamknięcie obrad. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy Puńsk pani Helena Wojlanis po wyczerpaniu porządku 

obrad stwierdziła: „zamykam XXX Sesję Rady Gminy Puńsk”. 

 

Obrady Sesji Rady Gminy zakończono o godz. 1143. 
 

 

 

Integralną częścią niniejszego protokołu jest nagranie z przebiegu obrad sesji Rady Gminy Puńsk 

dostępne w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Rada Gminy transmisja obrad sesji Rady Gminy 

(http://www.punsk.biuletyn.net/?bip=2&cid=59&id=768 ) lub na stronie 

https://youtu.be/nWiTBWox4m8  

 

 

 

Protokółowała:                Przewodniczący Rady Gminy 

 

Alicja Moluszys                Helena Wojlanis 

http://www.punsk.biuletyn.net/?bip=2&cid=59&id=768
https://youtu.be/nWiTBWox4m8

